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Představujeme kandidáty do 
vedení Hospodářské komory ČR
Podnikatelé na letošním sněmu Hospodářské komory ČR vyberou mimo jiné nového prezidenta a viceprezidenty.  
Přinášíme stručné shrnutí priorit jednotlivých kandidátů, kteří se o posty v komorovém prezidiu budou ucházet  
a jejichž kandidatura byla podána do 30. dubna.

Všem kandidátům jsme položili stejný dotaz: Pokud se stanete prezidentem HK ČR, jaké jsou vaše hlavní priority?  
Co bude vaším hlavním podnikatelským tématem?

Martin Pecina
kandidát na prezidenta, navržený KHK Moravskoslezského kraje

Pokud se stanu prezidentem Hospodářské komory, 
stabilizuji ji jako instituci. Komora jako zástupce 
podnikatelů zřízený zákonem nemá po více než 
30 letech své vlastní sídlo, není členem tripartity 
a nemá vyřešené stabilní financování. Toto jsou 
jednoznačně mé tři hlavní priority, které bych 
řešil během následujícího funkčního období. 
Klíčové je zejména dosáhnout přijetí Komory 
jako stálého člena tripartity, který musí být do 
budoucna vnímán všemi partnery jako hlavní 
zástupce podnikatelského stavu v naší zemi. 
Financování Komory je další klíčové téma. Vždy 
se bude jednat o financování kombinované z více 
zdrojů, ale primem musí být financování stabilní, 

spojené s vlastní činností Komory. Existují zdroje 
pro podporu zaměstnanosti, exportu a některých 
dalších činností, které by mohla Komora převzít. 
Síť okresních komor je možno využít i pro mnoho 
dalších aktivit. Konkrétní postupy však musí 
vzniknout na základě kvalifikované diskuze. Tuto 
diskuzi bych chtěl organizovat, moderovat a její 
výsledky poté prosazovat.
Podnikatelských témat je jistě mnoho, ale sou‑
středit bych se chtěl na to, co dnes podnikatele 
nejvíce trápí. Zejména je potřeba řešit ceny energií, 
vysokou inflaci a vše, co se týká eliminace násled‑
ků nesmyslných opatření obecně nazývaných jako 
Green Deal.

Zdeněk Zajíček
kandidát na prezidenta, navržený ICT Unií

Pokud získám důvěru ve volbě prezidenta Komory, 
budu pokračovat v naplňování jejích hodnot, které 
reprezentuje – jsou jimi síla, respekt a nezávis‑
lost. Jsem přesvědčen, že tyto hodnoty dokázala 
Komora uplatnit v čase covidu a energetické krize, 
kdy nejen pro své členy prosadila opatření, která 
dopady alespoň zmírnila. Krize ukázaly, že pro 
zachování a posílení konkurenceschopnosti bude 
nutné v následujících deseti letech projít náročným 
obdobím a vyřešit energetickou soběstačnost a ak‑
tivně reagovat na rozvoj digitalizace, robotizace 
a nástup AI. Nabízím odvahu, že sami nebo spolu 
s dalšími můžeme pro klíčové oblasti zpracovat 
vize a strategie a najít pro jejich naplňování strate‑
gická partnerství.
Máme obrovský potenciál v našich členech, jejich 
kompetencích a schopnostech. Jedinečnost, 
kterou má Komora ve své regionální síti, máme 

efektivně využít a hledat cesty pro její racionální 
uspořádání a vícezdrojové financování. Musíme 
využívat i obrovský odborný potenciál našich 
společenstev. Energetika, infrastruktura, staveb‑
nictví, digitalizace, robotizace, věda, inovace, 
export, trh práce, daně, regulace a byrokracie, 
celoživotní vzdělávání, mistrovská zkouška jsou 
jen některými oblastmi, na které se máme sou‑
středit. Netajím se tím, že chci spolupracovat se 
SPČR, KZPS, AMSP, Agrární komorou a dalšími. 
Pro naplnění klíčových strategií se neobejdeme 
bez spolupráce s vládou, parlamentem a politiky 
na úrovni krajů a měst. I v této oblasti musíme 
hledat respektované partnerství, a pokud ho ně‑
kdy nenajdeme nebo půjdou politická rozhodnutí 
proti oprávněným zájmům podnikatelů, budeme 
nuceni se viditelně ozvat. I to je role, kterou jsem 
připraven převzít.
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